
1 
 

BRM.0002.4.2019.UM 

Protokół Nr IV/2019 

Z IV sesji Rady Miejskiej w Elblągu odbytej w dniu 28 marca 2019 roku  

w gmachu Urzędu Miejskiego w Elblągu 
 

 

Rozpoczęcie obrad godz. 10.00    Zakończenie obrad godz. 14.45 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwierając obrady IV sesji Rady Miasta Elbląga Przewodniczący Rady Miejskiej Antoni Czyżyk 

stwierdził, że na ogólny stan 25 radnych – na Sali jest obecnie 24 radnych  

– co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 Następnie Przewodniczący Antoni Czyżyk przywitał Komendanta Miejskiej Policji w 

Elblągu Roberta Muraszko, Komendanta Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej Łukasza 

Kochana, Dyrektora Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Ryszarda 

Werchowskiego.  

Lista obecności gości obecnych na sesji stanowi załącznik do protokołu. 

2. Przyjęcie porządku obrad sesji 

1) Przewodniczący Antoni Czyżyk poinformował, że zgodnie z art. 20 ust. 1 ustawy  

o samorządzie gminnym wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji radni otrzymali porządek 

obrad z projektami uchwał Rady Miejskiej. 

2) Przewodniczący Rady Miejskiej wnosi o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie skargi W.M. na Prezydenta Miasta Elbląga druk Nr 41A/IV – projekt 

rozłożony na stołach. Pan Prezydent wnosi o wprowadzenie autopoprawki do projektu 

uchwały na druku Nr 30/IV na – projekt uchwały rozłożony na stołach.  

3) Pan Prezydent wnosi o wprowadzenie autopoprawki do projektu uchwały na druku 13A/IV 

w sprawie udzielenia bonifikaty od opłaty wnoszonej jednorazowo za przekształcenie 

prawa użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Miasto Elbląg inicjatywy Klubu PiS. 

4) Pan Prezydent wnosi o wycofanie projektu uchwały na druku Nr 13/IV w sprawie 

stanowiska w przedmiocie nabycia nakładów niezbędnych do funkcjonowania stacji i 

stoków narciarskich na Górze Chrobrego w Elblągu. 

5) Pan Przewodniczący Antoni Czyżyk zapytał, czy są uwagi do porządku obrad. 
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 Pan Rafał Traks oświadczył, że w imieniu radnych Prawa i Sprawiedliwości chciałby 

wnieść do porządku obrad projekt stanowiska który gdyby Rada wyraziłaby taką 

zgodę stałby się uchwałą stanowiskiem dotyczy rewitalizacji Kolei Nadzalewowej i 

przywrócenia połączeń kolejowych na trasie Elbląg – Braniewo w ramach programu 

Kolej Plus. Radny Traks zapytał czy może teraz odczytać stanowisko, czy zrobi to 

oficjalnie Pan Przewodniczący. 

 Pan Przewodniczący oświadczył, iż Rada nie wie czy np. projekt ten niesie skutki 

finansowe, a w takim przypadku procedowanie budzi wątpliwości radnych, gdyż na 

ten temat muszą wypowiedzieć się Komisje Rady Miejskiej. Pan Przewodniczący 

uważa, że takie stanowisko można przyjąć do rozpatrzenia na kolejnej sesji Rady 

Miejskiej. 

 Radny Rafał Traks stwierdził, że jest to stanowisko i nie niesie żadnych skutków 

finansowych i chciałby je odczytać. 

 Przewodniczący Antoni Czyżyk oświadczył, iż w tym momencie radni nie mogą 

głosować, gdyż najpierw należy uchwalić program, jednocześnie Pan Przewodniczący 

powiedział, że  na konwencie (27-03-2019 r.) pytał, czy są inne propozycje - nikt 

takich propozycji nie zgłaszał, wszystkie pozostałe stanowiska budziły kontrowersje, 

ale były one zgłaszane na konwencie seniorów. 

 Odnosząc się do powyższego radny Paweł Fedorczyk powiedział, że formalnie jednak 

jak każdy inny projekt uchwały trzeba przegłosować do wprowadzenia do porządku 

obrad następnie w razie przyjęcia tekst będzie rozłożony na stołach.  

 Pan Przewodniczący zwrócił się do radnego Rafała Traksa, by jeszcze raz sformułował 

punkt posiedzenia. 

 Pan Rafał Traks odczytał tytuł stanowiska - w sprawie rewitalizacji Kolei 

Nadzalewowej i przywrócenia połączeń kolejowych na trasie Elbląg – Braniewo w 

ramach programu Kolej Plus. 

 Wiceprezydent Janusz Nowak oświadczył, iż jeżeli stanowisko jest w formie uchwały 

to musi być ono zaopiniowane przez Komisje Rady Miejskiej.  

 Radny Marek Pruszak powiedział, że stanowiska klubów mogą stać się stanowiskiem 

Rady Miejskiej i być przyjęte jako projekt klubu. Treść stanowiska jest uzgodniona 

natomiast wprowadzenie do porządku obrad  zależy od Rady i Przewodniczącego.  

 Pan Przewodniczący Antoni Czyżyk stwierdził, że dlatego odczytanie stanowiska 

będzie w późniejszym terminie a teraz radni przegłosują punkt obrad. 



3 
 

 Radny Michał Missan oświadczył, że ponieważ radni nie otrzymali nawet treści tego 

stanowiska nie należy głosować. 

 Pan Rafał Traks odczytał rozdz. 7 § 45 pkt 5 Regulaminu Rady Miejskiej Rada może 

oświadczenie radnego lub Klubu Radnych przyjąć jako własne stanowisko w sprawie. 

W przypadku takim oświadczenie winno być złożone w formie pisemnej i podlega ono 

przegłosowaniu w formie uchwały przez Radę. Wcześniej jednak Rada winna 

przeprowadzić głosowanie celem wprowadzenia do porządku obrad uchwały o treści 

odpowiadającej treści oświadczenia. Rada może oświadczenie radnego przyjąć jako 

własne” i oświadczył iż jest gotowy do złożenia oświadczenia. 

Pan Przewodniczący Antoni Czyżyk ogłosił 10 min. przerwę ze względu na awarię 

systemu, a także  poprosił by wykorzystując przerwę kluby Rady i konwent seniorów 

przedyskutowali porządek obrad. 

Po przerwie Pan Przewodniczący poprosił radnego Rafała Traksa o przedstawienie punktu 

obrad - sentencję stanowiska. 

 Pan Rafał Traks wniósł o odczytanie całego stanowisko 

 Pan Przewodniczący poinformował, że na konwencie seniorów (podczas przerwy) 

uzgodniono, że stanowisko będzie rozłożone na stołach dla wszystkich radnych w celu 

zapoznania i poprosił o sentencję. 

 Radny Rafał Traks odczytał sentencje stanowiska. 

 Radny Michał Missan złożył wniosek formalny, by to stanowisko było przedmiotem 

obrad kolejnej sesji. 

 Przewodniczący Antoni Czyżyk oświadczył, że w związku, że jest to jest wniosek 

formalny Rada musi przeprowadzić głosowanie i rozpoczął procedurę głosowania „Kto 

jest za przegłosowaniem wniosku formalnego żeby to stanowisko, które dziś radni 

otrzymali było głosowane na przyszłej sesji 18 kwietnia 2019”. Przed rozpoczęciem 

głosowania Pan Przewodniczący oddał głos radnemu Pawłowi Fedorczykowi. 

 Pan Paweł Fedorczyk oświadczył, iż w jego ocenie najpierw trzeba przegłosować 

wprowadzenie projektu stanowiska do punktu - ustalenie porządku obrad. 

Pan Przewodniczący Antoni Czyżyk stwierdził, że są dwa wnioski - pierwszy wniosek kto 

jest za wprowadzeniem do porządku obrad przedstawionego stanowiska, drugi wniosek 

pana Wiceprzewodniczącego Michała Missana to jest przyjęcie stanowiska w formie 

informacji na obecnej sesji a rozpatrzenie tego stanowiska na przyszłej sesji.  

W związku z tym Przewodniczący Antoni Czyżyk stwierdził, że Rada przechodzi do 

głosowania za wprowadzeniem stanowiska na dzisiejszej sesji (28-03-2019 r.). 
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Przeprowadzono najpierw próbne głosowanie ze względu na problemy z systemem. 

Następnie rozpoczęto procedurę głosowania: 

Głosowało 24 radnych Rady Miejskiej:  13 głosami „za”  

11 głosami „przeciw” przyjęła wprowadzenie stanowiska na sesji  

w dniu 28-03-2019 r.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

W związku z przeprowadzonym głosowaniem Przewodniczący Antoni Czyżyk zapytał 

Wiceprzewodniczącego Michała Missana w sprawie jego wniosku formalnego by 

stanowisko było przedmiotem obrad kolejnej sesji. Pan Michał Missan oświadczył, że 

wycofuje wniosek. 

6) Pan Przewodniczący Antoni Czyżyk zapytał czy są jeszcze uwagi do punktu – porządek 

obrad. Uwagi zgłosił: 

 Radny Paweł Kowszański zapytał jak jest podstawa wycofania przez Pana Prezydent 

wycofania projektu uchwały na druku Nr 13/IV w sprawie stanowiska w przedmiocie 

nabycia nakładów niezbędnych do funkcjonowania stacji i stoków narciarskich na 

Górze Chrobrego w Elblągu. 

 Pan Prezydent Witold Wróblewski oświadczył, że nie wszystkie składniki majątku nie 

zostały jeszcze do końca wycenione, są jeszcze zapytania co do niektórych formalnych 

spraw w związku z powyższym procedura negocjacji nie może być zakończona wobec 

tego ze strony Pana Prezydenta nie ma jeszcze przesłanek by na dzisiejszej sesji  

poddać uchwałę  pod głosowanie. 

7) Pan Przewodniczący oświadczył, że ponieważ nie ma więcej pytań Rada przechodzi do 

rozpatrzenie i przegłosowania zmian. 

 Przewodniczący Antoni Czyżyk poinformował, że Rada przystępuje do głosowania 

nad wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały na druku Nr 41A/IV 

w sprawie skargi W.M. na Prezydenta Miasta Elbląga. 

Głosowało 24 radnych Rady Miejskiej:  23 głosami „za”,  

1 głosem „przeciw”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że Rada wprowadziła do porządku obrad 

projekt uchwały na druku Nr 41A/IV 

 Przewodniczący Antoni Czyżyk poinformował, że Rada przystępuje do głosowania 

nad wycofaniem z porządku obrad projektu uchwały na druku Nr 13/IV w sprawie 

stanowiska w przedmiocie nabycia nakładów niezbędnych do funkcjonowania 

stacji i skoków narciarskich na Górze Chrobrego w Elblągu 
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Głosowało 24 radnych Rady Miejskiej:  23 głosami „za”,  

1 głosem „wstrzymującym się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że Rada wycofała z porządku obrad projekt 

uchwały na druku Nr 13A/IV 

 Przewodniczący Antoni Czyżyk poinformował, że Rada przystępuje do głosowania 

nad wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały na druku Nr 13A/IV 

wprowadzenie autopoprawki do projektu uchwały na druku Nr 13A/IV w sprawie 

udzielenia bonifikaty od opłaty wnoszonej jednorazowo za przekształcenie prawa 

użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Miasto Elbląg inicjatywy Klubu PiS. 

Głosowało 24 radnych Rady Miejskiej:  19 głosami „za”,  

4 głosami „przeciw”, 1 głosem „wstrzymującym się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że Rada wprowadziła do porządku obrad 

projekt uchwały na druku 13A/IV. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący poinformował, że radcy prawni wypowiedzą się na temat interpretacji 

głosowania całego programu. 

Radca prawny Paweł Sobczak poinformował, że interpretacja nad głosowaniem całego 

programu, o której mówi Pan Przewodniczący Antoni Czyżyk wynika ustawy o 

samorządzie gminnym oraz również ze Statutu chodzi o § 25 ust. 6 zgodnie, z którym 

Rada  może uchwalić w trakcie obrad uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 

na wniosek radnego lub Prezydenta, w związku z tym, że przepis posługuje się pojęciami 

uzupełnienie lub zmiany to tylko w tym zakresie Rada proceduje na temat kwestii zmiany, 

która była na początku obrad a nie ma konieczności przegłosowywania tego porządku w 

całości ponieważ Przewodniczący tutaj go przedkłada wraz z zawiadomieniem o sesji 

zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym. 

8) Pan Przewodniczący oddał głos radnemu Markowi Pruszakowi, który powiedział, że chce 

złożyć oświadczenie. 

 Oświadczenie radnego Marka Pruszaka:  

Zgodnie z § 45 ust. 4 Regulaminu Rady Miejskiej mogę złożyć oświadczenie w 

każdej chwili co też czynię, 

Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Wysoka Rado. 
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Pierwsza kwestia dotyczy spraw sądowych, które zostały wytoczone dwóm 

radnym Prawa i Sprawiedliwości. Na początku kadencji z ust Pana Prezydenta 

słyszeliśmy deklaracje współpracy również z naszym klubem i w stosunku wobec 

naszych wyborców. Słyszeliśmy, że kampania wyborcza się skończyła i trzeba 

wspólnie pracować na rzecz Miasta, w tym czasie radni PiS otrzymali pozwy 

sądowe, bo ośmielili się wyrazić opinię na temat działań Prezydenta. Jak to się ma 

do deklarowanej współpracy? Czy radni mają siedzieć cicho i tylko grzecznie 

głosować na sesjach? Radny zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym ma nie 

tylko prawo ale obowiązek interesować się sprawami Miasta, a więc zadawania 

pytań kontroli, przetargów, konkursów, inwestycji miejskich, wglądu do 

dokumentacji, ma też prawo do oceny i rzeczowej krytyki organu wykonawczego. 

Oświadczam w imieniu Klubu Prawa i Sprawiedliwości, że nie damy się zastraszyć 

i zamknąć sobie ust, zwłaszcza w sytuacji, gdy mieszkańcy zgłaszają nam 

nieprawidłowości lub poważne uwagi dotyczących funkcjonowania Miasta. Mimo 

jednak toczących się spraw podtrzymujemy chęć dialogu i współdziałania na rzecz 

Miasta. Apelujemy również do Pana Prezydenta o rozwagę i rzeczywistą 

współpracę  

Druga sprawa dotyczy łamania prawa. Z niepokojem stwierdzamy, że w 

ostatnim czasie złamany został art. 24 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym, 

który mówi, że w wykonywaniu mandatu radny ma prawo, jeżeli nie narusza to 

dóbr osobistych innych osób do uzyskiwania informacji i materiałów, wstępu do 

pomieszczeń, w których znajdują się te informacje i materiały oraz wglądu w 

działalność urzędów gmin, a także spółek z udziałem gminy, spółek handlowych z 

udziałem gminnych osób prawnych , gminnych osób prawnych oraz zakładów, 

przedsiębiorstw i innych gminnych jednostek organizacyjnych z zachowaniem 

przepisów o tajemnicy prawnie chronionej. Złamanie powyższego przepisu 

polegało na tym, że odmówiono radnemu wglądu do dokumentacji, powołując się 

na polecenie Prezydenta Miasta. Apelujemy o przestrzeganie prawa. 

Kolejna kwestia dotyczy interpelacji radnych. Zgodnie z art. 23 ust. 1 ustawy o 

samorządzie gminnym radny utrzymuje stałą więź z mieszkańcami oraz ich 

organizacjami, a w szczególności, co podkreślam przyjmuje zgłaszane przez 

mieszkańców postulaty i przedstawia je organom gminy do rozpatrzenia. 

Ustawodawca jako formę przedstawiania postulatów przez radnych miał na myśli 

m.in. składanie przez nich interpelacji i zapytań do organu wykonawczego. Jak 

piszą doświadczeni prawnicy w samorządowym piśmie „Wspólnota” radny poprzez 

zawarcie w statucie gminy prawa do zgłaszania interpelacji i zadawania zapytań 

zyskuje niejako indywidualne prawo do kontroli organu wykonawczego. W 

ustawie o samorządzie gminnym w art. 18a ustawodawca określił, że rada gminy 

kontroluje działalność wójta, gminnych jednostek organizacyjnych w tym celu 
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powołuje komisję rewizyjną. Natomiast bez wątpienia jak twierdzą prawnicy 

zgłoszenie przez radnego interpelacji czy zapytania jest jeszcze jedną formą 

kontroli organu wykonawczego. Interpelacje składa się w sprawach o istotnym 

znaczeniu dla Miasta. Ustawodawca nie określił jednak kryterium, które sprawy są 

ważne dla gminy, a które mniej ważne. Tym bardziej żaden urzędnik Miasta nie 

może tego określać. Ostatnio jeden z radnych usłyszał, że składane przez niego 

interpelacje dot. remontów ulic nie są interpelacjami. Uważamy, że sprawy ważne 

dla mieszkańców powinny być sprawami ważnymi dla władz miasta. W tym stan 

ulic, chodników i podwórek bo to jest codzienne życie elblążan. Jeśli zgłaszają 

takie problemy to radny ma obowiązek przedstawić to Prezydentowi w formie 

interpelacji a Prezydent ma obowiązek udzielić na nie odpowiedzi w ustawowym 

terminie. Narzucanie wzoru, czy formy interpelacji przez urzędników lub 

Przewodniczącego Rady jest ograniczaniem wykonywania mandatu radnego, 

naszym zdaniem godzi w reguły samorządności. Opinie, że interpelacje należy 

składać bezpośrednio na ręce Przewodniczącego są nietrafione, gdyż obsługą rady 

i przewodniczącego zajmuje się Biuro Rady Miejskiej i właśnie za pośrednictwem 

Biura radni je składają. Pytanie czy jeśli odejdziemy od tej praktyki, to w 

przypadku nieobecności Przewodniczącego w Urzędzie radny będzie musiał udać 

się do miejsca zatrudnienia Przewodniczącego i tam przekazać pisma z prośbą o 

potwierdzenie daty wpływu. Jak podają prawnicy „Wspólnoty” regułą wynikającą 

ze statutów gmin jest, że punktem każdej zwyczajnej sesji powinien być punkt 

interpelacje i zapytania radnych. Odczytywanie na sesji przez Przewodniczącego 

Rady lub Wiceprzewodniczących Rady tytułów numerów i dat składanych przez 

radnych interpelacji jest w naszym odczuciu niepoważnym traktowaniem 

mieszkańców i radnych. Radny ma prawo w imieniu mieszkańców przedstawiać 

ich postulaty właśnie podczas sesji, co jest praktykowane w ogromnej większości 

gmin. Wnioskujemy o przywrócenie od następnej sesji punktu: interpelacje i 

zapytania, po punkcie: Informacja Prezydenta z działalności między sesjami, nie 

będzie to sprzeczne z obowiązującym statutem Elbląga, bo nie wykluczam tego. 

Na koniec sprawa trzeciego Wiceprezydenta. Miasto takiej wielkości jak Elbląg 

może być prawidłowo zarządzane przez Prezydenta i 2 Wiceprezydentów tak było 

od początku naszego samorządu od 1990 r. z jednym wyjątkiem w kadencji 2010 

– 2013. Pamiętamy, że ta kadencja była skrócona, pamiętamy dlaczego i nie będę 

już dłużej tutaj tego rozstrzygał. Obecnie w wielkich inwestycji w planie już nie 

ma, reforma oświaty dobiega końca, spłata długów przerzucana jest na następne 

pokolenia. Roczny koszt jednego stanowiska wiceprezydenta to ponad 100.000zł.  

Trzeba się więc zastanowić, czy lepiej rozsądnie wydawać publiczne pieniądze 

realizując potrzeby mieszkańców, czy na siłę zadowolić koalicjanta stanowiskiem 

najprawdopodobniej bez większej decyzyjności. Apelujemy o rozwagę. Dziękuję  
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Oświadczenie stanowi załącznik do protokołu. 

 Pan Przewodniczący Antoni Czyżyk przypomniał, że Biuro Rady i sam 

Przewodniczący dokonali wszelkiej staranności ku temu, by przeszkolić naszych 

radnych zgodnie z nową ustawą o samorządzie terytorialnym i nie wszyscy radni, 

którzy powołują się na te przepisy uczestniczyli w szkoleniu. Pan Przewodniczący 

odniósł się do oświadczenia radnego Marka Pruszaka i oświadczył, że w związku z 

tym, że zdarzają się sytuacje w których  niektórzy radni składając swoje wnioski, 

oświadczenia, interpelacje powołują się na niewłaściwy punkt przepisu, co 

powoduje, że nie mogą być one rozpatrywane w odpowiednim dla siebie trybie 

Biuro Rady Miasta przygotowało wzory dokumentów. Przewodniczący oświadczył, 

że wpływające do Urzędu lub przez Biuro interpelacje nie zawsze  przywoływane 

są artykuły niezgodne z tym o co pyta radny. Dlatego ta edukacja, którą 

przygotowano, a nie wszyscy uczestniczyli byłaby takim momentem dzięki, kiedy 

wszyscy mogliby pouczyć się uporządkować swoją pracę Wzory interpelacji, 

wniosków, oświadczeń zawierają w treści właściwe paragrafy. Dlatego korzystanie 

z nich zapobiegnie formalnym błędom w ww. dokumentach. Powyższe 

spowodowane jest sytuacją, w której dokumenty mające być w zamyśle 

składającego go radnego interpelacją został odrzucony do rozpatrzenia przez 

Pana Prezydenta z powodu błędu formalnego. W celu uniknięcia takich 

nieporozumień, jak to, które z pominięciem pewnych faktów zostało opisane w 

jednym z elbląskich portali, a także dla dobra wzajemnej współpracy stosowane 

wzory zostały rozesłane do radnych. Liczę, że propozycja Biura Rady Miasta 

poprawi naszą komunikację. My jesteśmy radnymi, którzy stanowią prawo. Każdy 

z radnych również korzystając ze swoich uprawnień musi przestrzegać 

ustawowych praw czy ustawowych zapisów. Chciałbym apelować, by wszyscy, 

którzy tu jesteśmy jednak korzystali z przepisów a nie o własną interpretacje. Nikt 

nikomu nie ogranicza tego obowiązku wynikającego ze sprawowania mandatu 

radnego, będę nad tym stał, ale prosiłbym aby nie przekłamywać informacji w 

portalach, że rozmawiając z radnym powiedziałem, że błędy formalne popełniali w 

zapisie. Uważam, że powinniśmy o tym porozmawiać i myślę, że najbliższe 

spotkanie we wtorek, na które zostali zaproszeni Przewodniczący i 

Wiceprzewodniczący pokaże nam w jaki sposób należy rzeczywiście interpretować 

prawo ale wydaje nam się, że należy je stosować całościowo a nie tylko 

wybiórczo. 

 Pan Prezydent Miasta Witold Wróblewski powiedział, że nie zgadza się z 

oświadczeniem radnego Marka Pruszaka i chciałby otrzymać je na piśmie, gdyż 

chce do tego oświadczenia się odnieść. 
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 Pan radny Marek Pruszak ad vocem powiedział, że oświadczenie dostarczy Panu 

Prezydentowi, natomiast odnosząc się do słów Pana Przewodniczącego uważa, że 

zawsze należy rozmawiać i spotykać się, wyjaśniać i rozmawiać zdaje sobie 

sprawę, że przepisy się zmieniają i często wchodzą nowe ale uważa, że za daleko 

idące są wzory, dlatego że nie wynikają one z żadnej podstawy prawnej. Nie 

można wprowadzać wzorów, które nie są formalne, na których radni mogą się 

opierać ale nie muszą. Wzory takich dokumentów są załącznikami do ustaw czy 

rozporządzeń. Nie możemy sobie wprowadzać takich nowości opierając się 

oczywiście zgadzam się na konkretnej podstawie prawnej na ustawie o 

samorządzie gminnym, na konkretnych artykułach, ale te wzory są zbyt daleko 

idące i ograniczają w jakiś sposób pracę radnego w wykonywaniu radnego. 

 Pan Rafał Traks zacytował opinię prawną, którą otrzymał z Biura Rady Miejskiej 

dotyczącą nie zakwalifikowania jego interpelacji. Oświadczył, że nie zgadza się z 

tą opinią opierając się m.in. o nowelizację ustawy  kodeks cywilny z dnia 8 

września 2016 r. 

 Radny Michał Missan złożył wniosek formalny o zakończenie dyskusji. 

W związku z wnioskiem formalnym Wiceprzewodniczącego Michała Missana Pan 

Przewodniczący Antoni Czyżyk wniósł o przeprowadzenie głosowania 

Głosowało 19 radnych Rady Miejskiej:  14 głosami „za”, 5 głosami 

„przeciw”, 5 głosami „wstrzymującymi się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że zakończono dyskusję na temat oświadczenia 

Pana Marka Pruszaka. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

3. Porządek obrad IV sesji Rady Miejskiej przedstawiał się następująco: 

1)  

4. Przyjęcie protokołu z III i IIIA sesji Rady Miejskiej 

Pan Przewodniczący Antoni Czyżyk poinformował, że protokoły z III i IIIA sesji były do wglądu 

w Biurze Rady Miejskiej, a w dniu sesji zostały wyłożone przed salą obrad. 

Uwag do protokołów nie wniesiono. Pan Przewodniczący stwierdził, że protokoły 

zostały przez Radę przyjęte. 

5. Informacja z działalności Prezydenta w okresie między sesjami. 

Prezydent Miasta Witold Wróblewski przedstawił informację z działalności między sesjami. 
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Informacji stanowi załącznik do protokołu. 

Odnosząc się do informacji Pana Prezydenta Miasta, radny Rafał Traks opierając się o art. 24 

ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym wniósł o udostępnienie wszystkim radnym danych na 

temat Góry Chrobrego (interpelacja na BIP). 

6. Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Elblągu o 

stanie bezpieczeństwa miasta Elbląga w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 

2018 rok – Druk Nr 1/IV. 

Stanowisko Komisji Bezpieczeństwa i Spraw Samorządowych przedstawił Przewodniczący 

Komisji Pan Krzysztof Konert. Komisja przyjęła informację o stanie bezpieczeństwa w zakresie 

ochrony przeciwpożarowej za 2018 rok. 

Uwag i pytań do ww. informacji radni nie wnieśli w związku z powyższym Pan 

Przewodniczący stwierdził, że Rada przyjęła do wiadomości informację na druku 

Nr 1/IV. 

7. Sprawozdanie z działalności Komendanta Miejskiego Policji w Elblągu i informacja 

o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie działania Komendy 

Miejskiej Policji w Elblągu w 2018 roku – Druk Nr 2/IV. 

Stanowisko Komisji Bezpieczeństwa i Spraw Samorządowych przedstawił Przewodniczący 

Komisji Pan Krzysztof Konert. Komisja przyjęła sprawozdanie o stanie porządku i 

bezpieczeństwa publicznego na terenie działania Komendy Miejskiej Policji w Elblągu w 2018 

roku. 

Uwag i pytań do ww. sprawozdania radni nie wnieśli w związku z powyższym Pan 

Przewodniczący stwierdził, że Rada przyjęła do wiadomości sprawozdanie na 

druku Nr 2/IV. 

8. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Elbląg z działalności Komisji Bezpieczeństwa i 

Porządku za 2018 rok – Druk Nr 3/IV. 

Stanowisko Komisji Bezpieczeństwa i Spraw Samorządowych przedstawił Przewodniczący 

Komisji Pan Krzysztof Konert. Komisja przyjęła sprawozdanie w 2018 roku z działalności 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2018 rok. 

Uwag i pytań do ww. sprawozdania radni nie wnieśli w związku z powyższym Pan 

Przewodniczący stwierdził, że Rada przyjęła do wiadomości sprawozdanie na 

druku Nr 3/IV. 

9. Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Elblągu za 2018 rok  

– Druk Nr 4/IV. 
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Stanowisko Komisji Bezpieczeństwa i Spraw Samorządowych przedstawił Przewodniczący 

Komisji Pan Krzysztof Konert. Komisja przyjęła sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w 

2018 roku. 

Uwag i pytań do ww. informacji radni nie wnieśli w związku z powyższym Pan 

Przewodniczący stwierdził, że Rada przyjęła do wiadomości sprawozdanie na 

druku Nr 4/IV. 

10. Informacja o zgłoszonych żądaniach i wydanych decyzjach w sprawie opłaty 

planistycznej wynikających z uchwalenia lub zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego za okres od 1 stycznia 2018 roku do 31 grudnia 

2018 roku – Druk Nr 5/IV. 

Stanowisko Komisji Gospodarki Miasta przedstawił Przewodniczący Komisji Pan Cezary 

Balbuza. Komisja przyjęła informację o zgłoszonych żądaniach i wydanych decyzjach w 

sprawie opłaty planistycznej wynikających z uchwalenia lub zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego za okres od 1 stycznia 2018 roku do 31 grudnia 2018 roku. 

Stanowisko Komisji Finansowej przedstawiła Przewodnicząca Komisji Pani Krystyna Urbaniak. 

Komisja przyjęła informację o zgłoszonych żądaniach i wydanych decyzjach w sprawie opłaty 

planistycznej wynikających z uchwalenia lub zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego za okres od 1 stycznia 2018 roku do 31 grudnia 2018 roku. 

Uwag i pytań do ww. informacji radni nie wnieśli w związku z powyższym Pan 

Przewodniczący stwierdził, że Rada przyjęła do wiadomości informację na druku 

Nr 3/IV. 

11. Informacja na temat realizacji Programu „karta Dużej Rodziny” w okresie od 1 

stycznia 2018 roku do 31 grudnia 2018 roku – Druk Nr 6/IV. 

Stanowisko Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych przedstawiła Wiceprzewodnicząca Komisji 

Pani Jolanta Janowska. Komisja przyjęła informację na temat realizacji Programu „Karta Dużej 

Rodziny” w okresie od 1 stycznia 2018 roku do 31 grudnia 2018 roku. 

Stanowisko Komisji Finansowo - Budżetowej przedstawiła Przewodnicząca Komisji Pani 

Krystyna Urbaniak. Komisja przyjęła informację na temat realizacji Programu „karta Dużej 

Rodziny” w okresie od 1 stycznia 2018 roku do 31 grudnia 2018 roku. 

Uwag i pytań do ww. informacji radni nie wnieśli w związku z powyższym Pan 

Przewodniczący stwierdził, że Rada przyjęła do wiadomości informację na druku 

Nr 6/IV. 

12. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Elblągu za 

rok 2018; Potrzeby na 2019 rok; Program działania na 2019 rok – Druk Nr 7/IV. 
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Stanowisko Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych przedstawiła Wiceprzewodnicząca Komisji 

Pani Jolanta Janowska. Komisja przyjęła sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Elblągu za rok 2018; Potrzeby na 2019 rok; Program działania  

na 2019 rok. 

Stanowisko Komisji Finansowo - Budżetowej przedstawiła Przewodnicząca Komisji Pani 

Krystyna Urbaniak. Komisja przyjęła sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Elblągu za rok 2018; Potrzeby na 2019 rok; Program działania na 2019 rok. 

Uwag i pytań do ww. sprawozdania radni nie wnieśli w związku z powyższym Pan 

Przewodniczący stwierdził, że Rada przyjęła do wiadomości sprawozdanie na 

druku Nr 7/IV. 

 

 

13. Sprawozdanie z działalności Referatu Zdrowia i Spraw Społecznych w zakresie 

koordynacji i nadzoru działań obejmujących instytucjonalną formę pieczy 

zastępczej w 2018 r. – Druk Nr 8/IV. 

Stanowisko Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych przedstawiła Wiceprzewodnicząca Komisji 

Pani Jolanta Janowska. Komisja przyjęła sprawozdanie z działalności Referatu Zdrowia i Spraw 

Społecznych w zakresie koordynacji i nadzoru działań obejmujących instytucjonalną formę 

pieczy zastępczej w 2018 r. 

Stanowisko Komisji Finansowo - Budżetowej przedstawiła Przewodnicząca Komisji Pani 

Krystyna Urbaniak. Komisja przyjęła sprawozdanie z działalności Referatu Zdrowia i Spraw 

Społecznych w zakresie koordynacji i nadzoru działań obejmujących instytucjonalną formę 

pieczy zastępczej w 2018 r. 

Uwag i pytań do ww. sprawozdania radni nie wnieśli w związku z powyższym Pan 

Przewodniczący stwierdził, że Rada przyjęła do wiadomości sprawozdanie na 

druku Nr 8/IV. 

14. Raport z wykonania „Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Elblągu 

na lata 2017 – 2021 w 2018 r”. – Druk Nr 9/IV. 

Stanowisko Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych przedstawiła Wiceprzewodnicząca Komisji 

Pani Jolanta Janowska. Komisja przyjęła raport z wykonania „Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii w Elblągu na lata 2017 – 2021 r.”. 

Stanowisko Komisji Finansowo - Budżetowej przedstawiła Przewodnicząca Komisji Pani 

Krystyna Urbaniak. Komisja przyjęła raport z wykonania „Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii w Elblągu na lata 2017 – 2021 r.”. 
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Uwag i pytań do ww. raportu radni nie wnieśli w związku z powyższym Pan 

Przewodniczący stwierdził, że Rada przyjęła do wiadomości raport na druku  

Nr 9/IV. 

Po przyjęciu przez Radę sprawozdań i informacji o godz. 11.30 Pan Przewodniczący zarządził 

30 min. Przerwy i poprosił by Komisja Gospodarki Miasta i Komisja Finansowo – Budżetowa 

podczas przerwy zaopiniowała uchwałę na druku 13A/IV. 

Przerwa od godz. 11.30 do godz. 12.00 

15. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał Rady Miejskiej. 

Pan Przewodniczący Antoni Czyżyk poinformował, że w związku z opublikowaniem w dniu 15 

marca br. tekstu jednolitego ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, aktualny 

publikator w podstawach prawnych projektów uchwał na drukach: 10, 11, 12, 13, 14, 15, 16, 

20, 21, 22, 23, 24, 25, 26, 27, 28, 29, 33, 35, 36, 39, 40 i 41 brzmi: „teks jednolity Dz. U. z 

2019 r. poz. 506”. Jednocześnie oświadczył, że w związku z opublikowaniem w dniu 18 marca 

br. tekstu jednolitego ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym, aktualny 

publikator w podstawach prawnych projektów uchwał na drukach nr: 37 i 38 brzmi: „tekst 

jednolity Dz. U. z 2019 r. poz. 511”. 

1) druk Nr 10/IV - projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasto Elbląg na lata 2019 – 20334. 

Stanowisko Komisji Finansowo - Budżetowej przedstawiła Przewodnicząca Komisji Pani 

Krystyna Urbaniak. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniający 

uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto Elbląg na lata 2019 – 

20334. 

Uwag do projektu uchwały nie było. Przystąpiono do głosowania.  

Głosowało 24 radnych Rady Miejskiej:  18 głosami „za”, 5 głosami „przeciw”,   

1 „wstrzymującym się” Rada podjęła uchwałę na druku 10/IV. 

2) druk Nr 11/V - projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu miasta Elbląg 

na rok 2019. 

Stanowisko Komisji Finansowo - Budżetowej przedstawiła Przewodnicząca Komisji Pani 

Krystyna Urbaniak. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniający 

uchwałę w budżetu miasta Elbląg na rok 2019. 

Uwag do projektu uchwały nie było. Przystąpiono do głosowania. 

Głosowało 24 radnych Rady Miejskiej:  17 głosami „za”, 1 głosem „przeciw”,   
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6 „wstrzymującym się” Rada podjęła uchwałę na druku 11/IV. 

3) Druk Nr 12/IV - projekt uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz określania 

zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

Stanowisko Komisji Finansowo - Budżetowej przedstawiła Przewodnicząca Komisji Pani 

Krystyna Urbaniak. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały emisji obligacji 

komunalnych oraz określania zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

Uwagi do projektu uchwały: 

 Radny Piotr Opaczewski stwierdził, że podejmując tę uchwałę Rada odsuwa od 

siebie odpowiedzialność. 

 Pan Wiceprezydent Janusz Nowak powiedział, że Pan Piotr Opaczewski nie 

zrozumiał intencji tej uchwały, nie jest to dodatkowe zadłużanie ani rolowanie, 

jest to wykup wcześniej zaciągniętych zobowiązań, dług nie rośnie, dług na koniec 

kadencji spadnie o kolejne 25mlnzł. Chciałby również przypomnieć, że Pan 

Prezydent Wróblewski jest pierwszym prezydentem, który miasto oddłuża a nie 

zadłuża 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowało 24 radnych Rady Miejskiej:  17 głosami „za”, 7 głosami „przeciw” 

Rada podjęła uchwałę na druku 12/IV. 

4) Druk Nr 13A/IV - projekt uchwały udzielenia bonifikaty od opłaty wnoszonej 

jednorazowo za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego w prawo własności 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Miasto Elbląg. 

Stanowisko Komisji Gospodarki Miasta przedstawił Cezary Balbuza. Komisja negatywnie 

zaopiniowała projekt uchwały udzielenia bonifikaty od opłaty wnoszonej jednorazowo za 

przekształcenie prawa użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Miasto Elbląg: za głosowała 1 osoba, 4 głosowało przeciw.  

Stanowisko Komisji Finansowo - Budżetowej przedstawiła Przewodnicząca Komisji Pani 

Krystyna Urbaniak. Komisja negatywnie projekt uchwały udzielenia bonifikaty od opłaty 

wnoszonej jednorazowo za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego w prawo 

własności nieruchomości stanowiących własność Gminy Miasto Elbląg za głosowało 3 

osoby, przeciw 4 osoby. 

Uwagi do projektu uchwały: 

 Radny Marek Pruszak by mimo analizy, którą przygotował Pan Prezydent Miasta 

radni głosowali za przyjęciem tej uchwały. Należy sobie uświadomić, że miasto 
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jest dla mieszkańców. Wiele miast nawet w gorszej sytuacji finansowej 

wprowadza 90% bonifikaty np. Konin, gdzie władze zachęcają mieszkańców do 

składania wniosków, drugi przypadek to Ruda Śląska, gdzie Prezydent tego miasta 

zaproponowała 60% bonifikatę i radni Platformy i PiS zagłosowali za 90% 

bonifikatą. Radny stwierdził, że skutki finansowe będą niekorzystne dla budżetu 

miasta, ale radni muszą pomyśleć jakie skutki finansowe będą dla mieszkańców, 

gdyż tłumaczenie, że mieszkańcy skorzystają na tym w przyszłości bo będzie 

większy budżet jest dosyć przewrotne, nie do końca do przyjęcia bo tak samo 

można by podwyższać podatki lub inne opłaty lokalne i twierdzić, że będzie więcej 

pieniędzy w budżecie i mieszkańcy na tym skorzystają. Mieszkańcy mogą 

skorzystać tylko wtedy tak najbardziej kiedy sami mogą dysponować tymi 

pieniędzmi. Dlatego pozwólmy mieszkańcom naszego miasta, by mogli skorzystać 

z większej bonifikaty i będą sami mogli decydować o tych pieniądzach. A tak nie 

do końca sami decydują, gdyż władze miasta na różne cele przeznaczają środki 

np. na dodatkowe stanowiska urzędnicze, czy formy, które nie zawsze są przez 

mieszkańców akceptowalne. Radny stwierdził, żeby radni głosowali zgodnie z 

własną wolą i na rzecz mieszkańców a nie na rzecz budżetu miasta, bo budżet 

miasta nie zbankrutuje z tego powodu. Bardzo wiele miast wprowadziło wyższe 

bonifikaty niż 90%. 

 Radny Bogusław Tołwiński powiedział, że należy poszukać rozwiązania pomiędzy 

propozycją bonifikaty 60% a 90%. Należy się zastanowić, czy będzie jakieś 

rozsądne rozwiązanie, które będzie rozsądne dla obu stron. 

 Wiceprezydent Janusz Nowak oświadczył, że ten kompromis już jest i należy 

wziąć pod uwagę sytuację finansowa miasta, która nie pozwala na niższą 

bonifikatę. 

 Pan Marek Osik oświadczył, że radni winni myśleć o zrównoważonym i 

odpowiedzialnym budżecie. 

 Radny Paweł Fedorczyk oświadczył, że wg niego nie istnieje kompromis pomiędzy 

bonifikatą 60% a 90% 

Głosowało 24 radnych Rady Miejskiej:  9 głosami „za”,157 głosami „przeciw”. 

Rada nie podjęła uchwały na druku 13A/IV. 

14) Druk Nr 14/IV - projekt uchwały wraz z autopoprawką w sprawie udzielenia bonifikaty 

od opłaty wnoszonej jednorazowo za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego w 

prawo własności nieruchomości stanowiących własność Gminy Miasto Elbląg. 
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  Prezydent Miasta Pan Witold Wróblewski  powiedział, że ramach autopoprawki w 

uzasadnieniu projektu uchwały zmienia tekst: „Prezydent na podstawie uchwały 

może udzielić osobom fizycznym będącym właścicielami budynków 

mieszkalnych wielorodzinnych itd.” na tekst „Prezydent na podstawie uchwały 

udzieli osobom fizycznym będącym właścicielami budynków mieszkalnych 

wielorodzinnych itd.” Będzie to czynność określona uchwałą. 

Pan Przewodniczący oświadczył, że przyjmuje się projekt uchwały z autopoprawką 

Pana Prezydenta Witolda Wróblewskiego 

Stanowisko Komisji Gospodarki Miasta przedstawił jej Przewodniczący Pan Cezary Balbuza. 

Komisja pozytywnie jednogłośnie 5 głosami zaopiniowała projekt uchwały udzielenia 

bonifikaty od opłaty wnoszonej jednorazowo za przekształcenie prawa użytkowania 

wieczystego w prawo własności nieruchomości stanowiących własność Gminy Miasto 

Elbląg.  

Stanowisko Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawiła jej Przewodnicząca Pani Krystyna 

Urbaniak. Komisja: 3 głosami za i 1 wstrzymującym się głosem pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały udzielenia bonifikaty od opłaty wnoszonej jednorazowo za przekształcenie 

prawa użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Miasto Elbląg.  

 

 

 

Uwagi do projektu uchwały: 

 Radny Paweł Fedorczyk powiedział, że z projektem uchwały na tym etapie jest 

związany pewien dylemat: czy wprowadzić 60%, czy nie wprowadzić w ogóle? 

Pan Paweł Fedorczyk chciałby złożyć wniosek, by mimo wszystko jeszcze w 

ramach komisji nie zaniechać dyskusji jeszcze nad tym tematem. 

 Pan Marek Pruszak oświadczył, że jednak konsekwentnie chce zaproponować 

poprawki do projektu tej uchwały. W okresie od 15 listopada do końca grudnia 

ubiegłego roku  1486 użytkowników wieczystych otrzymało zwiększenie opłat za 

użytkowanie wieczyste od 20% do 100%. Rzutuje to na opłatę przekształceniową 

w tym roku i na wysokość ulgi, która będzie dużo mniejsza. Radny Pruszak 

zapytał Pana Prezydenta: dlaczego taka skala podwyżek opłat za użytkowanie 

wieczyste w ostatnim miesiącu ubiegłego roku, z czego to wynika, dlaczego ci 

mieszkańcy będą musieli dużo więcej zapłacić opłaty przekształceniowej? 
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 Wiceprezydent Janusz Nowak odpowiadając Panu Markowi Pruszakowi powiedział, 

że opłata za wieczyste użytkowanie wzrosła najczęściej w związku z brakiem 

uregulowania prawnego tych nieruchomości, jeżeli nie było uregulowanego stanu 

prawnego władze miasta nie mogły waloryzować wyceny. Dopiero, gdy status 

prawny został uporządkowany miasto mogło przeszacować należne opłaty. Nie 

jest natomiast tak by opłata za wieczyste użytkowanie odbiegała drastycznie od 

innych porównywalnych nieruchomości, opłaty te są zbliżone. Natomiast 

obowiązkiem gminy jest waloryzowanie czy uaktualnianie wartości, gdyż w 

przeciwnym wypadku gmina jest narażone na odpowiedzialność nawet prawną. 

 Radny Robert Turlej skierował pytanie do Wiceprezydenta Janusza Nowaka: jaka 

jest planowana utrata dochodów z tytułu wprowadzenia tej bonifikatę w wys. 

60%? 

 Skarbnik Miasta Rozalia Grynis odpowiedziała na pytanie radnego Roberta Turleja: 

utrata dochodów z tytułu tej bonifikaty tj. 32.800.000zł., a jeżeli przyjmie się tę 

bonifikatę 90% to utrata docodów jest o 16.000.000zł. wyższa. 

 Przewodniczący Komisji Gospodarki Miasta Cezary Balbuza powiedział, że radni 

reprezentują wszystkich mieszkańców Elbląga, sytuacja finansowa miasta została 

wyjaśniona. Spotykając się na komisjach radni pochylili się nad tym problemem i 

to rozwiązane uznano jako daleko idący kompromis, gdyż mienie komunalne jest 

własnością wszystkich mieszkańców. 

 Radny Marek Pruszak wniósł wniosek formalny i zaproponował wprowadzić 

poprawkę do projektu uchwały i tak: w § 1 w ustępach: 1 z 60% na 90%, w 2 z 

50% na 70%,  w 3 z 40% na 50%,  w 4 na 30%, w 5 na 20%, w 6 na 10%. 

Przystąpiono do głosowania wniosku formalnego złożonego przez radnego Marka 

Pruszaka: 

Głosowało 24 radnych Rady Miejskiej:  9 głosami „za”,  15 głosami „przeciw”  

Rada Miejska nie przyjęła wniosku formalnego Pana Marka Pruszaka. 

Przystąpiono do głosowania projektu uchwały na druku Nr 14/IV 

Głosowało 24 radnych Rady Miejskiej: 21 głosami „za”,  1 głosami „przeciw”, 2 

„wstrzymującymi się”  Rada podjęła uchwałę na druku 14/IV. 

15) Druk Nr 15/IV - projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie powołania Rady 

Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Centrum Rehabilitacji 

w Elblągu. 

Pan Przewodniczący Antoni Czyżyk poprosił Przewodniczących klubów o zgłoszenie 

kandydatów. 
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 Przewodniczący klubu KO Michał Missan zaproponował Panią Małgorzatę 

Adamowicz, która wyraziła zgodę na uczestnictwo w Radzie Społecznej 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej. 

 Przewodniczący Klubu PiS Janusz Hajdukowski zaproponował radną Jolantę 

Janowską, która wyraziła zgodę na uczestnictwo w Radzie Społecznej 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej. 

 Przewodniczący Klubu KWW Witolda Wróblewskiego Marek Burkhardt 

zaproponował radnego Andrzeja Tomczyńskiego, który wyraził zgodę na 

uczestnictwo w Radzie Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej. 

 Przewodniczący Klubu KWW Witolda Wróblewskiego Marek Burkhardt 

zaproponował swoje uczestnictwo w Radzie Społecznej Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej. 

Nie mając pisemnej zgody radnej Haliny Sałata na uczestnictwo w Radzie Społecznej 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej, jej kandydatura zgłoszona przez 

radnego Rafała Traksa nie została uwzględniona przez Przewodniczącego. 

Przewodniczący powiadomił radnych, że zgłoszeni kandydaci zostają wpisani w treść 

uchwały § 1: 

pkt. 3. Małgorzata Adamowicz – Przedstawiciel Rady Miejskiej w Elblągu 

pkt. 4. Jolanta Janowska – Przedstawiciel Rady Miejskiej w Elblągu 

pkt. 5. Andrzej Tomczyński – Przedstawiciel Rady Miejskiej w Elblągu 

pkt. 6. Marek Burkhardt – Przedstawiciel Rady Miejskiej w Elblągu 

Stanowisko Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych przedstawiła jej Przewodnicząca Pani 

Małgorzata Adamowicz. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Uwag do projektu uchwały nie było. Przystąpiono do głosowania. 

Głosowało 22 radnych Rady Miejskiej:   głosami 20 „za”, 2 głosami „przeciw” 

Rada podjęła uchwałę na druku 15/IV. 

16) Druk Nr 16/IV - projekt uchwały w sprawie określenia zadań Gminy Miasto Elbląg 

finansowanych w 2019 roku ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych 

Stanowisko Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych przedstawiła jej Przewodnicząca Pani 

Małgorzata Adamowicz. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Zwróciła 

uwagę na zbyt mało środków z PFRON na osoby z niepełnosprawnościami. 

Stanowisko Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawiła jej Przewodnicząca Pani Krystyna 

Urbaniak. Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

 Uwag do projektu uchwały nie było. Przystąpiono do głosowania. 
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Głosowało 2 radnych Rady Miejskiej:  22 głosami „za”. Rada podjęła uchwałę 

na druku 16/IV. 

17) Druk Nr 17/IV - projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Wyspy Spichrzów w Elblągu. 

Stanowisko Komisji Gospodarki Miasta przedstawił jej Przewodniczący Pan Cezary 

Balbuza. Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 Uwag do projektu uchwały nie było. Przystąpiono do głosowania. 

Głosowało 22 radnych Rady Miejskiej:   głosami „za”. Rada podjęła uchwałę na 

druku 17/IV. 

18) Druk Nr 18/IV - projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu między rzeką Elbląg 

a terenem bocznicy kolejowej w Elblągu - zmiany fragmentu miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego rejonu Elbląg - Zdrój w Elblągu. 

Stanowisko Komisji Gospodarki Miasta przedstawił jej Przewodniczący Pan Cezary 

Balbuza. Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie projekt uchwały. 

Uwagi do projektu uchwały: 

 Radny Rafał Traks zapytał Pana Prezydenta co jest planowane w miejscu zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu Elbląg – Zdrój. 

 Wiceprezydent Janusz Nowak odpowiedział, że firma, która rozbudowuje swoją 

działalność chciałaby skorzystać z tego terenu,  miasto zamierza sprzedać teren 

tej drogi firmie dlatego należy zmienić zagospodarowanie przestrzenne terenu. 

Jednocześnie miasto prowadzi negocjacje z tą firmie na częściowe przekazanie 

terenu, w związku z faktem, że na tym terenie znajdują się  sieci przesyłowe 

EPEC. 

 Pan Rafał Traks zapytał, czy to nie utrudni dojazdy do elektrociepłowni. 

 Pan Janusz Nowak odpowiedział, że w żaden sposób zmiana zagospodarowania 

przestrzennego nie utrudni dojazdu. 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowało 22 radnych Rady Miejskiej: 22  głosami „za”.” Rada podjęła uchwałę 

na druku 18/IV. 

19) Druk Nr 19/IV - projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Zakrzewo - część C w Elblągu. 



20 
 

Stanowisko Komisji Gospodarki Miasta przedstawił jej Przewodniczący Pan Cezary Balbuza. 

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 Uwag do projektu uchwały nie było. Przystąpiono do głosowania. 

Głosowało 22 radnych Rady Miejskiej: 22  głosami „za”. Rada podjęła uchwałę 

na druku 19/IV. 

20) Druk Nr 20/IV - projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie spółki Pętla 

Żuławska Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Elblągu. 

Stanowisko Komisji Gospodarki Miasta przedstawił jej Przewodniczący Pan Cezary Balbuza. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie jednogłośnie projekt uchwały. 

Stanowisko Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawiła jej Przewodnicząca Pani Krystyna 

Urbaniak. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Uwagi do projektu uchwały: 

 Radna Małgorzata Adamowicz jak długo będzie trwał proces likwidacji. 

 Skarbnik Miasta Pani Rozalia Grynis poinformowała, że okres zakończenia 

likwidacji  przewidywany jest na koniec kwietnia 2020 r. 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowało 22 radnych Rady Miejskiej:   22 głosami „za”. Rada podjęła uchwałę 

na druku 20/IV. 

21) Druk Nr 21/IV - projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dobrowolne umorzenie 

bez wynagrodzenia udziałów Gminy Miasto Elbląg w spółce Zarząd Komunikacji Miejskiej 

w Elblągu spółka z ograniczoną odpowiedzialnością poprzez obniżenie kapitału 

zakładowego. 

Stanowisko Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawiła jej Przewodnicząca Pani Krystyna 

Urbaniak. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Stanowisko Komisji Gospodarki Miasta przedstawił jej Przewodniczący Pan Cezary Balbuza. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 Uwag do projektu uchwały nie było. Przystąpiono do głosowania. 

Głosowało 22 radnych Rady Miejskiej:   22 głosami „za”. Rada podjęła uchwałę 

na druku 21/IV. 

22) Druk Nr 22/IV - projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie przez Gminę 

Miasto Elbląg wkładu niepieniężnego (aportu) do spółki Tramwaje Elbląskie Spółka z 

ograniczoną odpowiedzialnością. 
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Stanowisko Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawiła jej Przewodnicząca Pani Krystyna 

Urbaniak. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Stanowisko Komisji Gospodarki Miasta przedstawił jej Przewodniczący Pan Cezary Balbuza. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 Uwag do projektu uchwały nie było. Przystąpiono do głosowania. 

Głosowało 22 radnych Rady Miejskiej:   21 głosem „za”,  1 radny nie głosował. 

Rada podjęła uchwałę na druku 22/IV. 

23) Druk Nr 23/IV - projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie przez Gminę 

Miasto Elbląg wkładu niepieniężnego (aportu) do Elbląskiego Przedsiębiorstwa Gospodarki 

Komunalnej Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. 

Stanowisko Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawiła jej Przewodnicząca Pani Krystyna 

Urbaniak. Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Stanowisko Komisji Gospodarki Miasta przedstawił jej Przewodniczący Pan Cezary Balbuza. 

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Uwag do projektu uchwały nie było. Przystąpiono do głosowania. 

Głosowało 22 radnych Rady Miejskiej:   22 głosami „za”. Rada podjęła uchwałę 

na druku 23/IV. 

24)  Druk Nr 24/IV - projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie przez 

Gminę Miasto Elbląg wkładu niepieniężnego (aportu) do Elbląskiego Przedsiębiorstwa 

Gospodarki Komunalnej Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. 

Stanowisko Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawi jej Przewodnicząca Pani Krystyna 

Urbaniak. Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Stanowisko Komisji Gospodarki Miasta przedstawi jej Przewodniczący Pan Cezary Balbuza. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Uwag do projektu uchwały nie było. Przystąpiono do głosowania. 

Głosowało 22 radnych Rady Miejskiej:   22 głosami „za”. Rada podjęła uchwałę 

na druku 24/IV. 

25) Druk Nr 25/IV - projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia Regulaminu  

targowiska miejskiego w Elblągu przy ul. Pułkownika Stanisława Dąbka. 

Stanowisko Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawi jej Przewodnicząca Pani Krystyna 

Urbaniak. Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Stanowisko Komisji Gospodarki Miasta przedstawi jej Przewodniczący Pan Cezary Balbuza. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Uwagi do projektu uchwały: 

 Radny Marek Pruszak zapytał: jakie są stawki na miejsca zadaszone,  dlaczego nie 

ma chętnych na nowe stanowiska na targowisku. 

 Wiceprezydent Janusz Nowak wyjaśnił, że stawki za miejsca zadaszone nie 

wzrosły. Wyjaśnił również, że jest umówiony na spotkanie z tzw. Samorządem 

targowiska, by zastanowić się jak rozwiązać ich problemy. 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowało 22 radnych Rady Miejskiej:   22 głosami „za”. Rada podjęła uchwałę 

na druku 25/IV. 

26) Druk Nr 26/IV - projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

gruntowej położonej w Elblągu przy ul. Okólnik . 

Stanowisko Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawi jej Przewodnicząca Pani Krystyna 

Urbaniak. Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Stanowisko Komisji Gospodarki Miasta przedstawi jej Przewodniczący Pan Cezary Balbuza. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Uwag do projektu uchwały nie było. Przystąpiono do głosowania. 

Głosowało 22 radnych Rady Miejskiej:  22 głosami „za”. Rada podjęła uchwałę 

na druku 26/IV. 

27) Druk Nr 27/IV - projekt uchwały w sprawie przeprowadzania na terenie Gminy Miasta 

Elbląg konsultacji społecznych w formie Budżetu Obywatelskiego na rok 2020. 

Stanowisko Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawi jej Przewodnicząca Pani Krystyna 

Urbaniak. Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Stanowisko Komisji Gospodarki Miasta przedstawi jej Przewodniczący Pan Cezary Balbuza. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała jednogłośnie projekt uchwały. 

Uwagi do projektu uchwały: 

 Radny Robert Turlej stwierdził, że zagrożenia wynikające z zapisów w projekcie 

uchwały będzie takie, że placówki oświatowe zdominują projekty miękkie. 

Zaproponował wprowadzenie zarządzeniem Prezydenta Miasta zakazu agitacji na 

terenie tych placówek. Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy w głosowaniu 

mogłyby brać udział osoby nie tylko zameldowane w mieści, ale również 

zamieszkujące oraz czy konieczne jest podawanie daty urodzenia. Zaproponował 

również w celu zwiększenia atrakcyjności budżetu obywatelskiego, by w okręgu, 

w którym brała udział największa ilość osób realizować jeden projekt więcej. 
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 Wicepreydent Janusz Nowak odniósł się do pytania dot. osób zamieszkujących w 

mieście i biorących udział w głosowaniu, stwierdził, że nie sposób jest tego 

rzetelnie zweryfikować, weryfikacja ta dotyczy też daty urodzenia, o która pytał 

Radny Turlej.  Co do ostatniej propozycji radnego Roberta Turleja Wiceprezydent 

zaproponował złożenie takiej propozycji, a wówczas władze miasta będą rozważć 

ten pomysł. 

 Wiceprezydent Edward Pietrulewicz odniósł się natomiast do agitacji w szkołach i 

oświadczył, że zgodnie z zapisami projektu uchwały (załącznik Nr 4) osoba 

nieletnia biorąca udział w głosowaniu musi posiadać oświadczenie rodzica. 

 Radni: Wojciech Karpiński, Cezary Balbuza, przedstawiając swoje propozycje. 

 Małgorzata Adamowicz zaproponował, by w grudniu 2019 r. rozpocząć prace 

związane z budżetem obywatelskim na rok przyszły i wziąć pod uwagę wszelkie 

propozycje radnych. 

 Radna Irena Sokołowska odniosła się do informacji o budżecie obywatelskim w 

placówkach zadając pytanie kiedy i gdzie dzieci mają się dowiedzieć o 

propozycjach do budżetu obywatelskiego. 

 Pan Przewodniczący Antoni Czyżyk oświadczył, że należy zorganizować spotkanie 

z radnymi aby przedyskutować wszystkie problemy związane z budżetem 

obywatelskim. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Głosowało 21 radnych Rady Miejskiej:   21 głosami „za”, 1 osoba nie brała 

udziału w glosowaniu. Rada podjęła uchwałę na druku 27/IV. 

28) DRUK Nr 28/IV - projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Samorządowi Województwa Warmińsko-Mazurskiego na dofinansowanie zadań 

związanych z funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa Warmińsko-

Mazurskiego w Brukseli w 2019 r.  

Stanowisko Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawi jej Przewodnicząca Pani Krystyna 

Urbaniak. Komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie. 

Stanowisko Komisji Polityki Regionalnej i Promocji Miasta przedstawi jej Przewodniczący 

Pan Marek Pruszak. Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Uwag do projektu uchwały nie było. Przystąpiono do głosowania. 

Głosowało 21 radnych Rady Miejskiej:   20 głosami „za”,  1 głosem 

„wstrzymującym się” Rada podjęła uchwałę na druku 28/IV. 
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29) Druk Nr 29/IV - projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Uchwały Nr 

VIII/97/2015 Rady Miejskiej w Elblągu z dnia 25 czerwca 2015 r. w sprawie przyjęcia 

„Strategii Rozwoju Elbląskiego Obszaru Funkcjonalnego/Zintegrowanych Inwestycji 

Terytorialnych” zmienioną Uchwałą Nr XXXIV/715/2018 Rady Miejskiej  

w Elblągu z dnia 26 kwietnia 2018 r. 

Stanowisko Komisji Gospodarki Miasta przedstawi jej Przewodniczący Pan Cezary Balbuza. 

Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 

Stanowisko Komisji Polityki Regionalnej i Promocji Miasta przedstawi jej Przewodniczący 

Pan Marek Pruszak. Komisja zaopiniowała pozytywnie. 

Uwag do projektu uchwały nie było. Przystąpiono do głosowania. 

Głosowało 21 radnych Rady Miejskiej:   21 głosami „za” Rada podjęła uchwałę 

na druku 29/IV. 

30) Druk Nr 30/IV - projekt uchwały w sprawie przedłożenia Komisarzowi Wyborczemu w 

Elblągu wniosku o zmianę siedziby obwodowej komisji wyborczej. 

Stanowisko Komisji Bezpieczeństwa i Spraw Samorządowych przedstawi jej 

Przewodniczący Pan Krzysztof Konert. Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Uwag do projektu uchwały nie było. Przystąpiono do głosowania. 

Głosowało 21 radnych Rady Miejskiej:  21 głosami „za”,  1 osoba nie 

głosowała. Rada podjęła uchwałę na druku 30/IV. 

31) Druk Nr 31/IV - projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmian do rocznego programu 

współpracy pomiędzy Gminą Miasto Elbląg a organizacjami pozarządowymi prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego w roku 2019. 

Stanowisko Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych przedstawi jej Przewodnicząca Pani 

Małgorzata Adamowicz. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Stanowisko Komisji Polityki Regionalnej i Promocji Miasta przedstawi jej Przewodniczący 

Pan Marek Pruszak. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Uwag do projektu uchwały nie było. Przystąpiono do głosowania. 

Głosowało 21 radnych Rady Miejskiej:   21 głosami „za”,  1 osoba nie 

głosowała. Rada podjęła uchwałę na druku 31/IV. 

32) DRUK Nr 32/IV - projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia "Planu 

zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla Gminy Miasto Elbląg na 

lata 2017-2030” . 
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Stanowisko Komisji Gospodarki Miasta przedstawi jej Przewodniczący Pan Cezary Balbuza. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Uwag do projektu uchwały nie było. Przystąpiono do głosowania. 

Głosowało 22 radnych Rady Miejskiej:   22 głosami „za”. Rada podjęła uchwałę 

na druku 32/IV. 

33) Druk Nr 33/IV - projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

z Wojewodą Warmińsko-Mazurskim dotyczącego utrzymania grobów i cmentarzy 

wojennych na terenie Elbląga.  

Stanowisko Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawi jej Przewodnicząca Pani Krystyna 

Urbaniak. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Stanowisko Komisji Gospodarki Miasta przedstawi jej Przewodniczący Pan Cezary Balbuza. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Uwag do projektu uchwały nie było. Przystąpiono do głosowania. 

Głosowało 21 radnych Rady Miejskiej:   20 głosami „za”,  1 głosem 

wstrzymującym się, 1 osoba nie głosowała. Rada podjęła uchwałę na druku 

33/IV. 

34) Druk Nr 34/IV - projekt uchwały w sprawie określenia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miasto Elbląg w 

2019 r.   

Stanowisko Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawi jej Przewodnicząca Pani Krystyna 

Urbaniak. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Stanowisko Komisji Gospodarki Miasta przedstawi jej Przewodniczący Pan Cezary Balbuza. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Stanowisko Komisji Bezpieczeństwa i Spraw Samorządowych przedstawi jej 

Przewodniczący Pan Krzysztof Konert. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Uwag do projektu uchwały nie było. Przystąpiono do głosowania. 

Głosowało 22 radnych Rady Miejskiej:   22 głosami „za”. Rada podjęła uchwałę 

na druku 34/IV. 

35) Druk Nr 35/IV - projekt uchwały w sprawie nadania statutu Centrum Sztuki Galeria EL 

w Elblągu –  

Stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki przedstawi jej Przewodnicząca Pani 

Irena Sokołowska. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Uwag do projektu uchwały nie było. Przystąpiono do głosowania. 
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Głosowało 22 radnych Rady Miejskiej: 22   głosami „za”. Rada podjęła uchwałę 

na druku 14/IV. 

36) Druk Nr 36/IV - projekt uchwały w sprawie projektu planu sieci publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Miasto Elbląg oraz określenie granic obwodów 

publicznych szkół podstawowych, od dnia 1 września 2019 roku. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki przedstawi jej Przewodnicząca Pani 

Irena Sokołowska. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Uwag do projektu uchwały nie było. Przystąpiono do głosowania. 

Głosowało 22 radnych Rady Miejskiej: 22  głosami „za”. Rada podjęła uchwałę 

na druku 36/IV. 

37) Druk Nr 37/IV - projekt uchwały w sprawie ustalenia projektu planu sieci publicznych 

szkół ponadpodstawowych i specjalnych mających siedzibę na obszarze Gminy Miasta 

Elbląg na prawach powiatu, od dnia 1 września 2019 roku. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki przedstawi jej Przewodnicząca Pani 

Irena Sokołowska. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Uwag do projektu uchwały nie było. Przystąpiono do głosowania. 

Głosowało 22 radnych Rady Miejskiej:  22 głosami „za”.  Rada podjęła uchwałę 

na druku 37/IV. 

 

38) Druk Nr 38/IV - projekt uchwały w sprawie dostosowania nazwy Szkoły Policealnej dla 

Dorosłych wchodzącej w skład Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w 

Elblągu. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki przedstawi jej Przewodnicząca Pani 

Irena Sokołowska. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Uwag do projektu uchwały nie było. Przystąpiono do głosowania. 

Głosowało 22 radnych Rady Miejskiej:  22  głosami „za”. Rada podjęła uchwałę 

na druku 38/IV. 

39) Druk Nr 39/IV - projekt uchwały w sprawie uzgodnienia wykonania zabiegów 

pielęgnacyjnych w obrębie pni i  koron drzew pomnika przyrody Nr 301/1994 - grupy 8 

drzew gat. lipa drobnolistna - znajdującego się na zapleczu Przychodni Zdrowia przy ul. J. 

Myliusa 20 w Elblągu, na działce ewidencyjnej Nr 16, Nr 17, obręb 5. 

Stanowisko Komisji Gospodarki Miasta przedstawi jej Przewodniczący Pan Cezary Balbuza. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Uwag do projektu uchwały nie było. Przystąpiono do głosowania. 

Głosowało 21 radnych Rady Miejskiej:  21 głosami „za”, 1 osoba nie głosowała. 

Rada podjęła uchwałę na druku 39/IV. 

40) Druk Nr 40/IV - projekt uchwały w sprawie uzgodnienia wykonania zabiegów 

pielęgnacyjnych w obrębie korony drzewa pomnika przyrody Nr 2/2006 - gat. 

skrzydłoorzech kaukaski - znajdującego się w Parku Planty, działka ewidencyjna Nr 

154/28, obręb 15.  

Stanowisko Komisji Gospodarki Miasta przedstawi jej Przewodniczący Pan Cezary Balbuza. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Uwag do projektu uchwały nie było. Przystąpiono do głosowania. 

Głosowało 22 radnych Rady Miejskiej: 22 głosami „za”. Rada podjęła uchwałę 

na druku 40/IV. 

41) Druk Nr 41/IV - projekt uchwały w sprawie zasad przyznawania i ustalania wysokości 

diet dla radnych Rady Miejskiej w Elblągu.  

Stanowisko Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawi jej Przewodnicząca Pani Krystyna 

Urbaniak. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 Uwag do projektu uchwały nie było. Przystąpiono do głosowania. 

Głosowało 22 radnych Rady Miejskiej:  21 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”.  Rada podjęła uchwałę na druku 40/IV. 

42) DRUK Nr 41A/IV - projekt uchwały w sprawie skargi W. M. na Prezydenta Miasta 

Elbląg. 

Stanowisko Komisji skarg, wniosków i petycji przedstawi jej Przewodniczący Pan Marek 

Osik. Komisja jednogłośnie uznała skargę za bezzasadną. 

Uwag do projektu uchwały nie było. Przystąpiono do głosowania. 

Głosowało 22 radnych Rady Miejskiej: 22  głosami „za”. Rada podjęła uchwałę 

na druku 41A/IV. 

43) Druk Nr 41B/IV - projekt uchwały w sprawie rewitalizacji Kolei Nadzalewowej  

i przywrócenia połączeń kolejowych na trasie Elbląg – Braniewo w ramach programu Kolej 

Plus.  

 Wiceprzewodniczący Michał Missan oświadczył, że złożył wniosek formalny o 

rozpatrzenie projektu na następnej sesji, po wstępnym zapoznaniu się z treścią 

projektu utwierdziłem się w przekonaniu, że stanowisko to należałoby 
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rozpatrywać na kolejnej sesji Rady Miejskiej żeby wówczas wszyscy radni na 

komisjach mieliby okazję zapoznać się z projektem. 

 Radny Pan Marek Pruszak zaapelował do Pana Wiceprzewodniczącego Michała 

Missana i radnych o przyjęcie tego stanowiska i przesłanie go do radnych 

Sejmiku, do Marszałka, z tego powodu, że jest to sprawa dosyć pilna i uważa, że 

wszyscy są za reaktywacją kolei nadzalewowej oraz na znalezieniu środków na to 

i żeby samorząd wojewódzki zajął się tym jak najszybciej. 

 Radny Missan powiedział, że przedmiotem tej dyskusji jest przyjęcie tego 

stanowiska o treści takiej a nie innej. Chciałbym wiedzieć, że będziemy 

procedować nad czymś co jest logiczne, gdyż wiele spraw dla mnie nie jest 

jasnych. Wiceprzewodniczący poprosił o przegłosowanie jego wniosku 

formalnego.  

Przystąpiono do głosowania wniosku formalnego wycofanie uchwały na druku 41B/IV i  

wprowadzenie go na przyszłą sesję do procedowania. 

Głosowało 22 radnych Rady Miejskiej:  16 głosami „za”, 6 głosami „przeciw” . 

Projekt uchwały na druku 41B/IV został wycofany i będzie procedowany na 

przyszłej sesji. 

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

 

16. Oświadczenia radnych. 

 W związku z przesunięciem terminu sesji z  21 marca 2019 r. na 28 marca 2019 r. Pan 

Marek Pruszak zwrócił się z prośbą do Pana Przewodniczącego aby przestrzegać 

zapisów regulaminu Rady Miejskiej tj. § 21 regulaminu ust. 1 – Rada działa zgodnie z 

przyjętym planem pracy i harmonogramem sesji. Oświadczył, że radni chcą mieć 

pewność, że harmonogram będzie przestrzegany.  

 Pan Przewodniczący Antoni Czyżyk oświadczył, że była to wyjątkowa sytuacja i takich 

sytuacji raczej już nie będzie. 

 Radny Paweł Kowszyński pogratulował spółce Elbląskie Przedsiębiorstwo Wodociągów 

i Kanalizacji statuetki i certyfikatu, które spółka otrzymała w dniu 19-03-2019 EPWIK z 

rąk Prezydenta Andrzeja Dudy i Przewodniczącego NSZZ „Solidarność” Piotra Dudy w 

jedenastej edycji konkursu „Pracodawca Przyjazny Pracownikom”.  
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 Pan Przewodniczący przyłączył się do gratulacji  i oświadczył, że radny Paweł 

Kowszyński był wyrazicielem całej Rady. 

 Pan Wiceprzewodniczący Michał Missan oświadczył, że wysłał zapytania do Grupy 

Kapitałowej Energa w zakresie, czy zostały podjęte działania w sprawie utworzenia w 

Elblągu oddziału Energa operator jeśli tak to jakie czynności i działania podjęto, kiedy 

planowane jest otwarcie oddziału w Elblągu i ile osób spółka zamierza zatrudnić w 

przypadku otwarcia oddziału oraz w jaki sposób będzie odbywała się rekrutacja 

pracowników. Energa udzieliła odpowiedzi radnemu informując, że, że powołano 

zespół, który do końca marca 2019 r. dokona analizy czy zostaną podjęte działania 

dot. otwarcia oddziału w Elblągu. W pozostałym,  zakresie Energa oświadczyła, iż na 

ten moment nie jest możliwe szczegółowe udzielenie odpowiedzi, gdyż do czasu 

zakończenia prac zespołu nie ma jeszcze wiążących decyzji co do struktury spółki. 

 Radny Robert Turlej poinformował, że w akcji „Rowerowy Maj” weźmie udział 13 szkół 

podstawowych + jedno przedszkole. Dzieci uczestniczących w akcji będzie 

prawdopodobnie ok. 3000. 

 Pan Rafał Traks poinformował, że nie otrzymał odpowiedzi na swoje zapytanie zadane 

podczas sesji w dniu 28 lutego 2019 r. dot. m.in. Tramwaju Schichau stojącego na 

zajezdni. Ponadto poinformował, że składa interpelację w sprawie remontu ulicy 

Elektrycznej. 

 Przewodniczący Pan Antoni Czyżyk zwrócił uwagę, że nie jest to oświadczenie. 

 Radna Małgorzata Adamowicz oświadczyła, że w dniach 6 – 8 marca 2019 r. Szpital 

Miejski Św. Jana Pawła II otrzymał na okres 3 lat certyfikat akredytacyjny 

przyznawany przez  Centrum Monitorowania Jakości w Krakowie na lata, ponadto 

odbyta w dniu 25 - 26 marca 2019 r. kontrola ISO – zarządzanie i zarządzanie 

środowiskiem przebiegła pomyślnie, ponadto Szpital zawarł umowę z Marszałkiem 

dotyczącą realizacji projektu pt. Wdrożenie e_usług w Szpitalu Miejskim im. Św. Pawła 

w Elblągu. 

 Nawiązując do oświadczenia radnego Roberta Turleja Pan Przewodniczący Antoni 

Czyżyk oświadczył, że do akcji „Rowerowy Maj” włączyło się wiele instytucji kultury 

m.in. Centrum Spotkań Europejskich Światowid. 

 Wiceprzewodniczący Michał Missan oświadczył,  że 21 marca 2019 r. zostały 

przyznane nagrody Marszałka „Laur Najlepszy z Najlepszych”, nagrody te otrzymali 

również w kategorii sport otrzymał nagrodę Igor Janik sachista i Robert Karaś 

sportowiec rekordzista świata w triatlonie i Ognisko Sportów Wodnych „Fala”, w 

najbliższym czasie chciałbym złożyć interpelację w sprawie pomocy tej instytucji.  
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17. Sprawy bieżące. 

Pan Przewodniczący poinformował, że w okresie od 24.01.2019 r. do 25.03.2019 r. 

wpłynęło 44 interpelacji i zapytań, na 36 Prezydent udzielił odpowiedzi, 8 w toku, w tym 

3 przedłużenia terminu. 

Ponadto Pan Przewodniczący zaprosił Przewodniczących Komisji Rady Miejskiej na 

spotkanie z radcą prawnym w sprawie omówienia zasad i trybu działania komisji w 

świetle obowiązujących przepisów prawnych w dniu 2 kwietnia 2019 r. (wtorek) godz. 

15.00 w sali 300A. Przypominam, że następna sesja odbędzie się 18 kwietnia o godz. 10. 

 Radny Marek Pruszak przypomniał, że w przyszłej sesji uwzględnić punkt interpelacje i 

zapytania radnych. Uważa, że należy wrócić do poprzedniej formy w zakresie 

interpelacji. 

 Pan Przewodniczący oświadczył, że na pewno będzie to przeanalizowane, aczkolwiek 

regulamin i statut był przyjęty w poprzedniej kadencji. Powołana zostanie komisja 

statutowa, która będzie analizowała m.in. sprawę interpelacji. 

17. Zakończenie obrad sesji.   

Z uwagi na wyczerpanie się porządku obrad - ogłaszam zakończenie  IV sesji Rady Miejskiej w 

Elblągu. 

 

 

Przewodniczący 
Rady Miejskiej 

w Elblągu 
Antoni Czyżyk 

Protokołowała: 

Urszula Mazurkiewicz 
 


